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PANEVĖŽIO REGIONO PLĖTROS TARYBOS POSĖDŽIO 

PROTOKOLAS 

 

2018 m. liepos 4 d. Nr. 51/4P-8 

Kupiškis 

 

Posėdžio data ir laikas - 2018 m. liepos 4 d. 13 val. 

Posėdžio pirmininkas - Gintautas Gegužinskas, Panevėžio regiono plėtros tarybos 

pirmininkas (Pasvalio rajono savivaldybės meras). 

Posėdžio sekretorius - Kristina Udrienė, Regioninės plėtros departamento prie Vidaus 

reikalų ministerijos (toliau - RPD prie VRM) Panevėžio apskrities skyriaus vedėja. 

 

Dalyvavo:  

Panevėžio regiono plėtros tarybos (toliau - Tarybos) nariai: 

1. Dainius Bardauskas - Kupiškio rajono savivaldybės meras. 

2. Sigitas Gailiūnas - Panevėžio prekybos, pramonės ir amatų rūmų prezidentas, Lietuvos 

Respublikos Vyriausybės skirtas atstovas. 

3. Dalius Gesevičius – Lietuvos prekybos, pramonės ir amatų rūmų asociacijos atstovas. 

4. Kęstutis Lukoševičius - Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys. 

5. Aurimas Martinka - Kupiškio rajono savivaldybės tarybos narys. 

6. Vidas Masilionis  - Lietuvos darbdavių konfederacijos atstovas. 

7. Alfonsas Petrauskas - Panevėžio miesto savivaldybės tarybos narys.  

8. Antanas Pocius - Panevėžio rajono savivaldybės tarybos narys. 

9. Gediminas Sargūnas – Viešosios įstaigos Panevėžio kolegija atstovas. 

10. Sigutis Štrėmas - Biržų rajono savivaldybės tarybos narys. 

11. Antanas Vagonis - Rokiškio rajono savivaldybės meras. 

12. Stasys Vainauskas - Pasvalio rajono savivaldybės tarybos narys.  

 

Kiti posėdyje dalyvavę atstovai: (sąrašas pridedamas). 

 

Darbotvarkė: 

1. Dėl Panevėžio regiono 2014–2020 m. plėtros plano pakeitimo.  

2. Dėl Panevėžio regiono projektų sąrašo, finansuojamo pagal priemonę 08.1.3-CPVA-R-609 

“Pirminės asmens sveikatos priežiūros veiklos efektyvumo didinimas” patvirtinimo. 

3. Dėl Panevėžio regiono projektų įgyvendinimo. 

4. Kiti klausimai. 

 

Panevėžio regiono plėtros tarybos pirmininkas Gintautas Gegužinskas informavo, kad 

Tarybos posėdyje dalyvauja 13 Tarybos narių, taip pat informavo, kad Lietuvos Respublikos vidaus 

reikalų ministro 2018 m. gegužės 21 d. įsakymu Nr. 1V-361 yra pakeista Tarybos sudėtis, kurią 

sudaro 20 narių ir pristatė 6 naujus narius, t. y.  Saulius Galadauskas – Lietuvos verslo konfederacijos 

atstovas, Dalius Gesevičius – Lietuvos prekybos, pramonės ir amatų rūmų asociacijos atstovas, 

Mantas Gudas – Lietuvos pramonininkų konfederacijos atstovas, Vidas Masilionis – Lietuvos 

darbdavių konfederacijos atstovas, Bronius Sadula – VšĮ Panevėžio profesinio rengimo centro 

atstovas ir Gediminas Sargūnas – VšĮ Panevėžio kolegijos atstovas. RPD prie VRM Panevėžio 
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apskrities skyriaus vedėja Kristina Udrienė pasakė, kad naujiems nariams susipažinti buvo išsiųsti 

Tarybos nuostatai bei darbo reglamentas ir informavo, kad vadovaujantis Tarybos darbo reglamento 

6 punkto nuostatomis pirmą kartą Tarybos posėdyje dalyvaujantys nauji Tarybos nariai turi pasirašyti 

Tarybos nario nešališkumo deklaraciją. Kristina Udrienė atkreipė dėmesį, kad visą informaciją apie 

Tarybos veiklą galima rasti interneto svetainėje www.lietuvosregionai.lt.  

Gintautas Gegužinskas pasakė, kad Taryba gavo raštą dėl pastato Aldonos g. 12, Panevėžyje 

pritaikymo socialiniam būstui ir pasiūlė šį klausimą apsvarstyti prie kitų posėdžio klausimų bei 

pasiūlė patvirtinti posėdžio darbotvarkę.  

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu patvirtinti posėdžio darbotvarkę.  

 

1. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono 2014–2020 m. plėtros plano pakeitimo. 

 

RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriaus vedėja Kristina Udrienė informavo, kad RPD 

prie VRM Panevėžio apskrities skyrius, atsižvelgdamas Panevėžio miesto savivaldybės 

administracijos 2018 m. birželio 15 d. ir 2018 m. liepos 3 d. raštuose pateiktus prašymus pakeisti 

Panevėžio regiono 2014–2020 m. plėtros planą bei Lietuvos Respublikos vidaus reikalų ministro 

2018 m. liepos 3 d. įsakymu Nr. 1V-474 pakeistą Panevėžio miesto integruotą teritorijų vystymo 

programą, teikia svarstyti Panevėžio regiono 2014–2020 m. plėtros plano pakeitimo projektą (toliau – 

Plano projektas). Vadovaujantis regionų plėtros planų rengimo metodikos 39 bei 39.5 punktų 

nuostatomis, jeigu Plano dalys „Priemonių planas“ bei „Plano įgyvendinimo stebėsena“ keičiamos 

pagal atliktus integruotų teritorijų vystymo pakeitimus, Plano pakeitimai laikomi neesminiais, su 

VRM pakeitimai nederinami ir teikiami tiesiogiai regiono plėtros tarybai. Teikiamame svarstyti 

Plano projekte pakeitimai atlikti dėl Panevėžio miesto savivaldybės administracijos planuojamų 

įgyvendinti bei įgyvendinamų projektų pagal priemonę „Kompleksinis Panevėžio miesto dalių 

atnaujinimas ir plėtra“, kuri atitinka VRM administruojamą priemonę „Didžiųjų miestų kompleksinė 

plėtra“. Pakeitimai atlikti Plano dalies „Priemonių planas“ 1-7 lentelėse bei Plano dalies „Plano 

įgyvendinimo stebėsena“ 4-5 lentelėse. Kristina Udrienė pasakė, kad atsižvelgiant į Panevėžio miesto 

savivaldybės administracijos prašymą patikslintos projektų „Panevėžio miesto autobusų stoties 

teritorijos konversija, pritaikant ją komercinei ir bendruomenių veiklai“, „Panevėžio Senvagės 

teritorijos kompleksinis sutvarkymas“, „Skaistakalnio parko ir jo prieigų sutvarkymas“ vertės pagal 

atskirus finansavimo šaltinius. Taip pat pakeisti projekto „Panevėžio miesto autobusų stoties 

teritorijos konversija, pritaikant ją komercinei ir bendruomenių veiklai“ įgyvendinimo terminai. 

Savivaldybės administracijos prašymu projektai „J. Biliūno g. 12 teritorijos (buvusi karinio dalinio 

aviacijos dirbtuvių teritorija) pritaikymas smulkiojo ir vidutinio verslo, turizmo plėtrai“ bei 

„Daugiabučių gyvenamųjų namų aplinkos gerinimas“ išbraukti ir įrašyti nauji projektai „Viešųjų 

erdvių prie Laisvės aikštės sutvarkymas“ bei „Elektronikos gatvės prieigų sutvarkymas“. Patikslinta 

informacija dėl projektams priskirtų veiklų grupių. Panevėžio regionui priemonės „Didžiųjų miestų 

kompleksinė plėtra“ projektų finansavimo sąlygų apraše nurodyta minimali stebėsenos rodiklio 

„Sukurtos arba atnaujintos atviros erdvės miestų vietovėse“ (kodas P.B.238) reikšmė yra 490 982 kv. 

m., kai suplanuotais projektais numatoma pasiekti 1 143 058 kv. m. rodiklio reikšmę. Tačiau 

stebėsenos rodiklio „Pastatyti arba atnaujinti viešieji arba komerciniai pastatai miestų vietovėse“ 

(kodasP.B.239) nurodyta minimali reikšmė yra 1 133 kv. m., kai Panevėžio miesto savivaldybės 

administracijos planuojamu įgyvendinti projektu numatoma pasiekti šio rodiklio reikšmė yra 650 kv. 

m. Kristina Udrienė taip pat informavo, kad teikiamame Plano projekte pakeitimai atlikti 

vadovaujantis Panevėžio miesto savivaldybės administracijos pateikta informacija ir atsižvelgta į 

Panevėžio miesto integruotos teritorijų vystymo programos pakeitimus, t. y., patikslintos visų 

projektų, detalizuojančių Plano priemonę „Kompleksinis Panevėžio miesto dalių atnaujinimas ir 

plėtra“, vertės pagal atskirus finansavimo šaltinius.  

Gintautas Gegužinskas paklausė, kur yra planuojama statyti naują Panevėžio autobusų stoties 

pastatą.  

https://www.lietuvosregionai.lt/


 

 

 

3 

 

Panevėžio miesto savivaldybės mero pavaduotojas Aleksas Varna atsakė, kad naują autobusų 

stoties pastatą planuojama statyti netoli dabartinės autobusų stoties ir šiam projektui planuojama 

panaudoti priemonės „Darnaus judumo priemonių diegimas“ projektų įgyvendinimui skiriamas ES 

struktūrinių fondų lėšas. 

Gintautas Gegužinskas pasiūlė priimti sprendimą dėl Panevėžio regiono 2014–2020 m. 

plėtros plano pakeitimo. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

2. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono projektų sąrašo, finansuojamo pagal priemonę 

08.1.3-CPVA-R-609 „Pirminės asmens sveikatos priežiūros veiklos efektyvumo didinimas“ 

patvirtinimo. 

 

RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriaus vyriausioji specialistė Aistė Balčiauskienė 

informavo, kad vadovaujantis RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriaus Panevėžio apskrities 

savivaldybių administracijoms pateiktu kvietimu teikti projektinius pasiūlymus pagal priemonę 

„Pirminės asmens sveikatos priežiūros veiklos efektyvumo didinimas“ gauti 15 projektinių 

pasiūlymų, iš kurių visi yra įvertinti. Priemonės projektų įgyvendinimui Panevėžio regionui skirta 1 

938 694 EUR ES struktūrinių fondų lėšų. RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyrius, 

vadovaudamasis Iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų lėšų bendrai finansuojamų regionų projektų 

atrankos tvarkos aprašu (toliau – Tvarkos aprašas), patvirtintu Lietuvos Respublikos vidaus reikalų 

ministro 2014 m. gruodžio 22 d. įsakymu Nr. 1V-893 (aktuali redakcija 2018 m. birželio 19 d. 

įsakymo Nr. 1V-442) ir 2014–2020 metų Europos Sąjungos fondų investicijų veiksmų programos 

įgyvendinimo administravimo RPD prie VRM vidaus procedūrų aprašu (toliau – Vidaus procedūrų 

aprašas), patvirtintu RPD prie VRM direktoriaus 2015 m. sausio 8 d. įsakymu Nr. 51V-3 (aktuali 

redakcija 2018 m. birželio 28 d. įsakymo Nr. 51V-51) atliko 15 pateiktų projektinių pasiūlymų 

vertinimą ir patvirtino projektinių pasiūlymų vertinimo išvadas. Visi projektiniai pasiūlymai įvertinti 

teigiamai, t. y. projektiniai pasiūlymai atitinka visus projektinio pasiūlymo vertinimo išvados 2 

punkte nustatytus reikalavimus ir gali būti įtraukiami į regiono projektų sąrašą. Bendra į regiono 

projektų sąrašą siūlomų įtraukti projektų vertė yra 2 280 808,96 EUR, kurių įgyvendinimui 

numatytas ES fondų lėšų poreikis 1 938 686,92 EUR, valstybės biudžeto lėšų – 171 060,57 EUR, 

savivaldybių biudžetų lėšų – 101 891,88 EUR, kitų viešųjų lėšų - 28 826,45 EUR ir privačių lėšų – 

40 343,14 EUR. Aistė Balčiauskienė pasakė, kad vadovaujantis Tvarkos aprašo 13 ir 16 punktais, 

regionų projektų sąrašų projektai turi būti sudaromi atsižvelgiant į Projektų finansavimo sąlygų 

apraše suplanuotas ES struktūrinių fondų lėšas, dėl kurių kasmet turi būti pasirašytos projektų 

sutartys ir kurios kasmet turi būti pripažintos deklaruotinomis Europos Komisijai ir regionams 

nustatytas siektinas tarpines ir galutines stebėsenos rodiklių reikšmes. Šiems reikalavimams įvertinti 

parengtas „Regiono plėtros tarybos sprendimų priėmimui dėl regiono projektų sąrašų sudarymo 

keliamų reikalavimų tenkinimo vertinimas“. Remiantis pateiktais projektiniais pasiūlymais liko 

nesuplanuota 7,08 EUR ES fondų lėšų, dėl kurių kasmet turi būti pasirašytos projektų sutartys ir 

kurios kasmet turi būti pripažintos deklaruotinomis Europos Komisijai. Projektiniuose pasiūlymuose 

suplanuotos siektinos stebėsenos rodiklių „Viešąsias sveikatos priežiūros paslaugas teikiančios 

įstaigos, kuriose pagerinta paslaugų teikimo infrastruktūra, skaičius“ (kodas P.S.363) ir „Gyventojai, 

turintys galimybę pasinaudoti pagerintomis sveikatos priežiūros paslaugomis reikšmes“ (kodas 

P.B.236) yra didesnės nei Panevėžio regionui nustatytos siektinos stebėsenos rodiklių reikšmės, 

nurodytos priemonės projektų finansavimo sąlygų apraše. Vadovaujantis Finansų ministro 2014 m. 

birželio 27 d. įsakymu Nr. 1K-199 patvirtinta forma, parengtas Iš Europos Sąjungos struktūrinių 

fondų lėšų bendrai finansuojamų regionų projektų sąrašo Nr. 08.1.3-CPVA-R-609-51 projektas.  

Vyko diskusija dėl priemonės projektų įgyvendinimui Panevėžio regionui skirtų ES 

struktūrinių fondų lėšų investavimo planavimo Panevėžio regiono savivaldybėse. Pasisakė Dalius 

Gesevičius, Kristina Udrienė, Gintautas Gegužinskas. 
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Gintautas Gegužinskas pasiūlė priimti sprendimą dėl priemonės projektų sąrašo Nr. 08.1.3-

CPVA-R-609-51 patvirtinimo. 

 

NUSPRĘSTA: 

Bendru sutarimu priimti sprendimą (sprendimas pridedamas). 

 

3. SVARSTYTA. Dėl Panevėžio regiono projektų įgyvendinimo. 

 

Kristina Udrienė pristatė informaciją apie 2014–2020 m. ES fondų investicijų veiksmų 

programos prioritetams įgyvendinti numatytas ES struktūrinių fondų lėšas, skirtas regioninio 

planavimo projektų įgyvendinimui Panevėžio regione ir informaciją apie ES struktūrinių fondų lėšų 

panaudojimą iki š. m. liepos 2 d. Panevėžio regiono savivaldybėse ir Panevėžio regione pagal 

investicijų veiksmų programos priemones (medžiaga pridedama). 

Dalius Gecevičius paklausė, ar būtų galimybė gauti informaciją apie visų į Panevėžio regiono 

projektų sąrašus įtrauktų projektų įgyvendinimo eigą. 

Kristina Udrienė atsakė, kad RPD prie VRM Panevėžio apskrities skyriaus atlieka į Panevėžio 

regiono projektų sąrašus įtrauktų projektų monitoringą kas mėnesį ir informaciją persiunčia 

savivaldybių investicijų skyriams, todėl, esant poreikiui, minėtą informaciją galima išsiųsti ir Tarybos 

nariams.  

 

4. Kiti klausimai. 

 

Gintautas Gegužinskas informavo, kad Taryba gavo gyventojų atstovo pasirašytą raštą, 

kuriame prašoma  nefinansuoti pastato Aldonos g. 12, Panevėžyje pritaikymo socialiniam būstui ir 

šiam tikslui parinkti butų pirkimo ar kitą alternatyvą. 

Aleksas Varna pasakė, kad Panevėžyje laukiančių socialinio būsto yra 378 šeimos arba 630 

asmenys, informavo apie projekto „Socialinio būsto plėtra“ planavimo bei vertinimo eigą ir 

akcentavo, kad 2018 m. gegužės 8 d. Finansų ministerija raštu informavo, kad pastato Aldonos g. 12, 

Panevėžyje pritaikymo socialiniam būstui alternatyva pasirinkta pagrįstai. Aleksas Varna taip pat 

pasakė, kad buvo suorganizuoti 7 susitikimai su gyventojais, iš kurių paskutiniame susitikime š.m. 

birželio 26 d. Panevėžio savivaldybės atstovai negalėjo informuoti gyventojų apie parkavimo vietas 

automobiliams ir žaidimo aikšteles vaikams, nes kol kas nėra pasirašyta projekto finansavimo ir 

administravimo sutartis ir kai tik ji bus pasirašyta gyventojai bus supažindinti su projektu.  

Kęstutis Lukoševičius pasakė, kad Panevėžio miesto savivaldybė negalėjo pasirinkti atskirų 

butų pirkimo alternatyvos, nes įsigyti reikiamą kiekį butų socialiniam būstui pagal parengtą būstų 

įsigijimo metodiką buvo praktiškai neįmanoma.  

Vyko diskusija apie butų įsigijimo problemas dėl socialiniam būstui skirtų butų pirkimo šiuo 

metu numatytų procedūrų. Pasisakė Antanas Pocius, Dainius Bardauskas, Antanas Vagonis, Aleksas 

Varna, Dalius Gesevičius, Sigitas Gailiūnas. 

Gintautas Gegužinskas pasiūlė Tarybos raštu atsakyti gyventojų atstovams, kad Panevėžio 

savivaldybės planuojamas įgyvendinti projektas „Socialinio būsto plėtra“ yra įvertintas ir įtrauktas į 

priemonės „Socialinio būsto fondo plėtra“ Panevėžio regiono sąrašą ir kad bus kreiptasi į Socialinės 

apsaugos ir darbo ministrą, kad būtų kuo greičiau išspręstas klausimas dėl projekto finansavimo. Taip 

Gintautas Gegužinskas pasiūlė atitinkamai Tarybos raštu kreiptis į Socialinės apsaugos ir darbo 

ministrą su prašymu priimti sprendimą dėl minėto projekto finansavimo bei pasiūlė Panevėžio miesto 

ir Rokiškio rajono savivaldybių administracijoms parengti Tarybos rašto projektą dėl socialinio būsto 

pirkimo sąlygų supaprastinimo.  

Tarybos nariai pritarė šiam pasiūlymui. 

Toliau vyko diskusija dėl Sveikatos apsaugos ministerijos parengto sveikatos įstaigų 

pertvarkos įstatymo projekto, kuriame numatyta į vieną darinį sujungti rajonų ligonines ir didesnes 

apskričių centruose veikiančias gydymo įstaigas, todėl rajonuose praktiškai neliktų jokių gydymo 
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paslaugų, išskyrus būtinąją pagalbą. Pasisakė Dainius Bardauskas, Gintautas Gegužinskas, Aurimas 

Martinka, Sigitas Gailiūnas, Antanas Vagonis. 

Gintautas Gegužinskas pasiūlė Tarybos raštu kreiptis į Lietuvos Respublikos Prezidentę, 

Seimą, Vyriausybę ir Sveikatos apsaugos ministrą dėl po sveikatos įstaigų pertvarkos iškilsiančių 

problemų rajonuose pacientams gauti tinkamas paslaugas bei pasiūlė Kupiškio rajono savivaldybės 

administracijai parengti Tarybos rašto projektą. 

Tarybos nariai pritarė šiam pasiūlymui. 

Aleksas Varna pasiūlė į artimiausią Tarybos posėdį pakviesti Panevėžio regiono 

savivaldybėse išrinktus Seimo narius ir apsvarstyti Panevėžio regionui aktualius klausimus. 

Gintautas Gegužinskas informavo, kad kitą Tarybos posėdį planuojama organizuoti Biržų 

rajono savivaldybėje.  

Kupiškio technologijos ir verslo mokyklos direktorė Lina Kaušakienė pristatė informaciją 

apie mokyklos veiklą ir vykdomas mokymo programas.  

 

 

 

Tarybos pirmininkas                                                                                           Gintautas Gegužinskas             

                                                                                                  

                     

                           

Posėdžio sekretorė                                                        Kristina Udrienė         

 

 


